
Energi- Forsynings- og Klimaudvalget

Til: Energi-, forsynings- og klimaministeren

Dato: 20. april 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

EFK alm. del

Spørgsmål 238

Vil ministeren kommentere artiklen i JydskeVestkysten den 18. april 2018:

”Højspænding: Jordkabler er teknisk muligt og langt billigere end oplyst” og i

den forbindelse oplyse:

a) Er jordkabler teknisk muligt og langt billigere end oplyst, når det gælder

højspændingsledningen mellem Endrup og Idomlund?

b) Er Folketinget blevet korrekt informeret i denne sag?

c) I følge chefprojektleder Christian Jensen fra Energinet er der en mulig ka-

belløsning, 420 kilovolt, mellem Endrup Idomlund. Hvordan vurderer ministe-

ren denne løsningsmulighed for at få gravet højspændingen ned i jorden?

d) Er der relevante løsningsmuligheder i projektet, som eksempelvis kunne

være jordkabler, som slet ikke har været forelagt Folketinget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Troels

Ravn (S).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Ravn@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Thomas Danielsen

formand
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